
Høringssvar Energistrategi for Trøndelag mot 2050  

Vi vil gi honnør for et dokument som er lettlest, informativt og tydelig på både målsettinger og 
utfordringer. Det er mye bra i strategien i forhold til hvordan en skal angripe det grønne skiftet, samt 
ikke minst de næringsmessige og infrastrukturmessige fordelene av dette, men vi velger likevel å 
påpeke en del vi mener strategien ikke tar innover seg eller ikke vektlegger nok. 

- Trøndelag/NO3 går mot et snarlig energiunderskudd. Spådommene er litt ulike, men 
sannsynlig inntreffer dette allerede før 2030, sannsynligvis i løpet av 2027 eller 2028. Vi 
mener strategien ikke belyser de utfordringene dette gir, dette både for elektrifisering, 
eksisterende næringsliv, samt ikke minst utvikling av nytt næringsliv. Strategien slår fast at 
det vil bli utviklet lite ny fornybar energi frem til dette tidspunktet, og dette vil også nær sagt 
gjøre det umulig å oppfylle de andre målsettingene i strategien. 
 

- Trøndelag/NO3 nyter i dag godt av rimelig, importert vindkraft fra Sverige som distribueres 
over linjen fra Järpen til Tydal. Sverige har signalisert at den industriutviklingen som nå skjer i 
Nord-Sverige, dette grunnet god tilgang på fornybar energi, samt bedre innenlands 
distribusjonsnett, vil medføre vesentlig mindre eksport av energi til Norge, noe som også vil 
påvirke energisituasjonen i Trøndelag/NO3. Dette vil også være et element som må 
implementeres i en energistrategi for Trøndelag, og som helt klart vil påvirke muligheten for 
elektrifisering og nyetableringer innen næringsliv. 
 

- Vi savner en tydelig anbefaling om at faste og sikre inntekter til vertskommunene vil være 
avgjørende for fortgang i utbyggingen av fornybar energi. Kommunene har nå fått en vetorett 
når det gjelder energiutbygging, dette spesielt innenfor vindkraft, og uten at kommunene har 
forutsigbarhet i sine vertskommuneinntekter vil energiutbyggingen stanse helt opp, da ingen 
kommuner vil gjennomføre omfattende prosesser som både er arbeidskrevende og 
utfordrende på flere områder dersom det ikke ligger garantier for varig inntekter til kommunen 
i bunnen. 
 

- Vi savner også en mulighetvisjon om hvor mye ny energi som må til, samt hva som må til i 
forhold til distribusjonsnett, for å videreutvikle Trøndelag til å bli et industrielt tyngdepunkt i 
Norge. I forhold til nett og tilknytning er det bra at strategien tar opp tilknytning til nett og 
hvilke kriterier som skal ligge til grunn for dette. Samtidig savnes en tydeliggjøring av 
momentet med at kortreist energi blir viktig, dette både på grunn av rimeligere infrastruktur, 
samt mindre tap i nett, og at en geografisk sammenheng mellom energiproduksjon og 
næringsutvikling må settes høyt på dagsorden for å nå målene i strategien på så kort tid som 
mulig. 
 

Det må vurderes om strategidokumentet bør inneholde målsettinger og ambisjoner for å etablere og 
utvikle pumpekraftverk i større grad enn det som er tilfelle i dag. Dette vil bli mer relevant framover 
etter hvert som det skjer en omstilling til mer uregulerbare energiformer som vind og sol, og vi blir 
mer avhengig av hurtig regulerbar vannkraft.  

Det må vurderes om strategidokumentet bør inneholde målsettinger om å få endret skattesystemet 
slik at det i større grad enn i dag vil kunne lønne seg med oppgradering av eksisterende vannverk.  

Strategiens føringer om at økt energiproduksjon fra vindkraft på land bør ses på i tilknytning til 
oppgradering og effektutvidelse av eksisterende vindkraftanlegg innenfor avsatte områder støttes. 


